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Slovo úvodem

rčitě jste si všimli, že 
na informování našich 
obyvatel klademe velký 
důraz. Snažíme se 
informovat o všem, nic 
nezatajovat a dostat k vám 
informace o dění v obci 
co nejlépe. Nepodaří se 
to vždy dokonale a pořád 
ne všichni vědí o všech 
zdrojích informací, které 
mohou využít.
Rozhodli jsme se proto 
hlavní téma zpravodaje 
zaměřit na informování 
občanů. Najdete zde soupis 
všech zdrojů informací 
a vysvětlení, jak je můžete 
využít. Hlavně zde také 
najdete informace o nové 
mobilní aplikaci, která by 
komunikaci s vámi měla 
výrazně zlepšit. Už teď ji 
používá asi 50 lidí z Velatic 
a věříme, že po informacích 
v tomto zpravodaji nás 
bude brzy mnohem víc.
Velký dík patří všem, 
kteří jakkoli přiložili ruku 
k dílu před návštěvou 
komise Vesnice roku. 
Při přihlašování nás ani 
nenapadlo, že se obec a její 
hlavní aktéři spojí tak silně 
dohromady, že prezentace 

proběhne absolutně bez 
problémů a v tak příjemné 
atmosféře. I díky tomu 
jsme získali mimořádné 
ocenění za přípravu 
a realizaci projektů pro 
všechny generace a za 
rekonstrukci obecního 
úřadu jsme získali ocenění 
Zlatá cihla. Nejen tato 
ocenění, ale i reakce 
porotců nám dávají velkou 
naději do dalších ročníků 
soutěže.
Mám radost, že jsem vám 
hned v úvodu mohl sdělit 
tyto pozitivní zprávy. 
Doufám, že informace, 
které k vám budeme 
posílat všemi cestami, 
které ve zpravodaji dnes 
popíšeme, budou co 
nejčastěji také pozitivní.
Přeji zábavné čtení.

Milí čtenáři

Mgr. Jan Grolich
starosta obce
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Podpořili jsme občanské 
projekty

I v letošním roce jsme vyhlásili výzvu na 
podporu občanských projektů. Vyhrazeno 
jsme měli 60.000,– Kč, ale jak už je zvykem, 
když jsou podány dobré projekty, podpoříme 
všechny. Letos tedy byly podpořeny projekty 
v celkové výši 78.500,– Kč.
Stárci budou letos pořizovat pánské kordule 
a malované džbánky. Tento projekt se 
měl realizovat už loni, ale byla nabídnuta 
spolupráce s Jihomoravskou radou dětí 
a mládeže, která finance poskytnuté obcí 
zdvojnásobí. Obec tedy dá 12.000,– Kč a rada 
mládeže dalších 12.000,– Kč. Díky tomu stárci 
budou moct na věci kolem hodů letos použít 
24.000,– Kč.
Hasiči letos v červnu oslaví 110 let od svého 
založení a zažádali si o příspěvek 20.000,– Kč 
na zajištění programu oslavy, občerstvení 
a podobně. Dále požádali o příspěvek 10.000,– 
Kč na nové vánoční osvětlení. Oba projekty 
byly podpořeny v plné výši.
Sokol chce letos podporovat sportování těch 
nejmenších a také provést opravy a akci na 
propagování spodního hřiště. Na tyto aktivity 
získali 20.000,– Kč.
Marcela Ulrichová požádala o příspěvek na 
pořádání tří výstav v průběhu roku. Jedna 
bude o prázdninách a bude se týkat řemesel 
a folkloru, druhá bude podzimní a poslední 
bude vánoční. Celková částka na tyto akce je 
8.500,– Kč.
Veronika Sedláková bude pořádat dvě 
zajímavé přednášky s podporou 8.000,– Kč. 

Jak to bude se startovacími 
byty?

Dlouhou dobu se připravujeme na dotační 
výzvy, abychom mohli postavit startovací 
byty. V průběhu času se dotační podmínky 
dost zpřísnily. Byty už nebyly jen pro mladé, 
ale musí se jednat o lidi s velmi nízkými příjmy. 
Věřili jsme, že toto jsme ještě schopni splnit. 
Alespoň po dobu udržitelnosti, která byla 
standardně 5 let. Po jejím uplynutí bychom 
byty mohli nabízet i jiným lidem, třeba 
důchodcům nebo lidem s normálními příjmy.
Bohužel přišla další změna, že se doba 
udržitelnosti prodlužuje na 20 let. Tím se náš 
projekt stává pro Velatice v podstatě nereálný. 
Nemůžeme se zavázat, že celých 20 let tu 
budou lidé, kteří budou mít minimální příjmy, 
budou potřebovat a chtít bydlení.
Museli bychom ubytovávat lidi ze širokého 
okolí, abychom tyto podmínky splnili a vše 
by ztratilo celý smysl. Bytový dům chceme 
pro místní občany. Aby se mladí nemuseli 
stěhovat pryč a aby senioři mohli zůstat v obci 
v bydlení, které je pro ně finančně dostupné.
Z těchto důvodů si necháme v podstatě 
hotový projekt a realizaci naplánujeme až 
v době, kdy budou rozumnější podmínky. 
Pořád máme zájem na tom, aby tento druh 
bydlení hlavně pro mladé a seniory v obci byl. 

V červnu proběhne přednáška Jana Špilara 
alias „Střihorukého Edwarda. Druhou 
přednášku bude mít tzv. Krkavčí matka, 
známá bloggerka a spisovatelka, která 
přednáší o výchově dětí.
Jsme rádi, že je o občanské projekty velký 
zájem a každý rok se objeví něco nového, co 
pomáhá naši obec rozhýbat. Rádi tyto aktivity 
podporujeme. 

4 | Velatický zpravodaj 5



Vysílač na sokolovně

Vysílač na sokolovně je již téměř hotov. 
Bohužel nám investor ještě pořád není 
schopen oznámit přesnější termín 
zprovoznění. Čekají na poslední součást 
antén, která podle posledních zpráv nebyla 
na skladě. Po její instalaci bude možné vysílač 
zprovoznit. Snad vše proběhne do prázdnin.

Štěpkovač

Drtič větví už byl dodán a používáme ho. 
Vy můžete své větve, ale opravdu jen větve 
do průměru 8 cm, vozit do areálu bývalého 
JZD do vyhrazeného prostoru vedle budovy 
pekárny. Zde budou větve jednou za čas 
podrceny. Drť pak bude obec používat 
k obsypu stromků a můžete ji využít i vy 
pro vaše účely. Prosíme jen, abyste nám 
vyzvednutí drtě předem oznámili a řekli 
přibližné množství.

Velikonoční výstava

Na konci března uspořádala Marcela 
Ulrichová velikonoční výstavu. Byly využity 
prostory rodinného centra, knihovny, 
a dokonce i půdy. Vystaveny byly ruční práce 
nejen místních obyvatel a dětí ze školky, 
které byly převážně s velikonoční tematikou. 
Už nyní plánuje další řemeslnou a folklorní 
výstavu, která bude otevřena v neděli 
21. července po ranní poutní mši ke sv. Anně.

LAS VELAS trička

Pořídili jsme nová trička, která jsou v prodeji 
na obecním úřadě. Dětské velikosti 
prodáváme za 150,– Kč a velikosti pro dospělé 
za 200,– Kč.

Krajské dotace

V podstatě všechny naše žádosti o dotace 
byly schváleny. Největší částku, 249.000,– 
Kč, jsme získali na opravu fasády sokolovny 
a výměnu oken. 68.000,– Kč jsme získali na 
publikaci k výročí obce a kurz krasopísma, 
na kulturní program oslav výročí 730 let 
obce jsme dostali 43.000,– Kč. Podpořeny 
byly i zdravé aktivity, které jsme realizovali 
už loni, tentokrát částkou 43.200,– Kč. 
Na opravu kříže pod kaštanem nám kraj 
schválil částku 20.000,– Kč.

Už nyní plánujeme 
další řemeslnou 

a folklorní 
výstavu.

Za námi
Za námi Za námi

Kurz krasopísma

Celkem 30 lidí se přihlásilo na kurz 
krasopísma, který se konal ve třech 
termínech po 10 lidech ve dnech 13. 
a 14. dubna. Vzhledem k velkému zájmu 
a dobrému ohlasu na tuto akci budeme 
možná pořádat navazující kurz pro 
pokročilé. Pokud byste o takový kurz měli 
zájem, kontaktujte obecní úřad.

Hřebíkový kříž

Ke kříži nad Slepencovou strání bylo opět 
připevněno kladivo a jsou zde připraveny 
nové hřebíky. Na zadní strany byly v části 
předvrtány díry, abyste věděli, že se hřebíky 
už musí přitloukat ze zadní strany, protože 
na přední už opravdu není místo.

Přednáška – zdravá výživa

28. dubna nás navštívila známá 
foodblogerka Věra Strnadová s přednáškou 
Jídlo našich prababiček. Součástí 
přednášky byla i ochutnávka. Díky termínu 
v prodlouženém víkendu nebyla účast tak 
velká, jak by si tato přednáška zasloužila. 
Je tedy možné, že paní Strnadovou nebo 
jinou potravinovou expertku ještě někdy 
pozveme.

Změna územního plánu

V zastupitelstvu byla schválena změna č. 
1 územního plánu. Nyní čekáme, až bude 
tato změna ze strany Městského úřadu 
Šlapanice zveřejněna, aby nabyla platnosti. 
Tímto se ukončí dlouho řešené řízení, které 
umožní další rozvoj lokality Za mlýnem.
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Před námi

Rozdělení kompostérů

Bylo dokončeno výběrové řízení, 
podepsána smlouva a čekáme pouze na 
dodání kompostérů, abychom vám je mohli 
rozdat. Dodávka by měla proběhnout 
během června. Při předání bude potřeba 
podepsat smlouvu o zápůjčce. O všem vás 
budeme včas informovat.

Oprava sokolovny

Jihomoravský kraj nám schválili dotaci 
ve výši 249.000,– Kč na opravu fasády 
a výměnu oken na sokolovně. Aktuálně 
zpracováváme konkrétní úpravu fasády 
a podle nacenění se rozhodneme, jestli 
budeme upravovat i fasádu ve dvorním 
traktu. Opravu bychom chtěli mít do 
podzimu hotovou.

Psí známky

Nejde ani tak o projekt, který je před 
námi, ale o úkol, který je před vámi. 
Prosíme všechny majitele pejsků, aby na 
obojek dávali psí známky. Opravdu to má 
smysl. Drtivá většina zaběhnutých psů 
je místních. Bohužel ale nemají známku, 
tak nejsme schopni zjistit majitele 
a kontaktovat ho. Pejsci pak zbytečně končí 
někde zavření, v horším případě odvezení 
do útulku. Když bude mít pes známku, 
zjistíme majitele obratem z naší evidence. 
Pokud jste známku ztratili, můžete se 
dostavit na OU, abychom vám vydali 
novou.

Stěhování sběrného dvora

Do konce roku bychom rádi přemístili 
stávající sběrný dvůr do prostoru vedle 
budovy pekárny. Připravujeme nyní 
jednoduchý projekt na stavební povolení. 

Před námi
Před námi

Nový zdroj vody

Získali jsme také dotaci skoro milion korun 
na zajištění nového vodního zdroje pitné 
vody. Z dotace se budou hradit náklady ve 
výši 70 %. Zahájili jsme tedy projektování 
celé akce a doufáme, že nejpozději přes 
zimu zajistíme veškerá potřebná povolení, 
abychom v příštím roce mohli zdroj i jeho 
napojení na stávající vodovod provést.

Výsadba stromů

Jednali jsme se správci krajských silnic, 
kteří nám dovolili vysadit stromy na 
jejich pozemku podél krajské silnice – 
od dálničního mostu směrem k obci. 
Plánujeme zde proto výsadbu asi 30 
stromů a keřů mezi nimi. Vytvoříme tak 
funkční větrolam a v zimě tady nebudou 
sněhové jazyky. Od Maxlůvky směrem 
k dálničnímu mostu máme pozemek podél 
silnice vlastní, a proto i zde plánujeme 
výsadbu stromů. Vše by mělo proběhnout 
během podzimu za finanční podpory 
sdružení Sázíme stromy.

Doufáme, že než vše vyřídíme, bude 
už také rozhodnuto o dotaci na nové 
kontejnery a popelnice na plast. Mohli 
bychom pak mít nový sběrný dvůr včetně 
kontejnerů.

Získali jsme 
dotaci skoro 

milion korun na 
zajištění nového 
vodního zdroje 

pitné vody.
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Oslava 730 let obce

Díky dotaci z Jihomoravského kraje 
už můžeme oznámit, že oslava výročí 
730 let obce proběhne od 7. do 9. září 
na nádvoří KD Velatice. V pátek bude 
posezení s cimbálovou muzikou Rebend, 
v sobotu divadlo Stodola odehraje muzikál 
Rebelové, který se týká událostí z roku 
1968, a za který získalo řadu divadelních 
cen. Hlavním bodem programu pak bude 
v neděli koncert Hradišťanu a Jiřího Pavlici. 
V sobotu bude také vysázena Lípa svobody 
u kříže nad Vinohrady a v rámci akce bude 
také pokřtěna publikace k výročí obce.

Mikroregion získal 
dotaci na pořízení 

kreslených map 
Brněnska, které 

jsou už k dostání 
na OÚ.

Oprava opěrné zdi pod OÚ

Spolu se statikem chceme navrhnout 
způsob opěrné zdi pod obecním úřadem. 
Podle tohoto návrhu pak chceme co 
nejdříve opravu této zdi provést, protože 
její stav je už velmi špatný.

Nástěnka na návsi

Mikroregion Roketnice získal dotaci na 
pořízení kreslených map Brněnska, které 
jsou už k dostání na OÚ. Velká mapa 
nahradí také stávající vývěsku na plakáty. 
Součástí tabule s mapou bude i nová, větší 
vývěska na plakáty ve stejném designu jako 
tabule u Zelené oázy.

Mýtus:

Máme tu bezdomovkyni 
se psy.

Pravda:

Na začátku května 
se objevila v obci 
bezdomovkyně se dvěma 
psy a klecí s korelou. Psi 
bojující mezi sebou ji 
pokousali, proto byla paní 
odvezena do nemocnice. 
Jeden sraněný pes byl 
hned odchycen a musel 
být na veterině utracen. 
Po návratu z nemocnice 
se zde paní opět objevila 
s druhým psem a vyzvedla 
si klec s korelou na 
OÚ. Po několika dnech 
byla odvezena opět do 
nemocnice, protože byla 
nalezena podchlazená 
poblíž cementárny. Pes byl 
dán do útulku a paní se po 
propuštění z nemocnice 
dostala do azylového 
domu ve Znojmě.

Bořič mýtůKalendář akcí:
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Budou i další akce, u kterých ještě není jasný termín 
a o kterých vás budeme včas informovat.

23. a 24. června
Oslava výročí 110 let SDH Velatice
30. června
Turnaj v mölkách

6. července
Turnaj v kykkä
21. července
Poutní mše ke sv. Anně
21. července
Výstava řemesel a folkloru
28. července
Hlídání máje
29. července
Anenské hody

5. srpna
Letní kino – Po strništi bos
8. srpna
Letní kino – Čertoviny
11. srpna
Kácení máje
31. srpna
Turnaj v boccie

1. září
Turnaj v nohejbalu
7. září
Velatice 730 – cimbálová muzika
8. září
Velatice 730 – muzikál Rebelové
9. září
Velatice 730 – koncert Hradišťan
15. září
Sportovní odpoledne pro děti

10 | Velatický zpravodaj 11



Téma

In
fo

rm
ov

án
í občanů

T

I

Jan Grolich

Kateřina Ulrichová

Téma

Úkolem obce není jen dělat všechno proto, aby vše 
v obci fungovalo v pořádku a aby se na obecním 
úřadě daly vyřídit všechny formálnosti. důležité 
je, aby obec o všech svých projektech, úkolech, 
plánech a akcích v obci dobře informovala. Lidé 

musí vědět, co se v jejich obci děje a bude dít. 
Ve Velaticích na informování klademe velký 

důraz, proto i zde přinášíme přehled všech zdrojů 
informací a představujeme jeden nový moderní 

nástroj pro komunikaci s občany.
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Téma

Webové stránky
Mít webové stránky je v dnešní době 
v podstatě standard. Obec je musí mít, 
aby plnila některé základní informační 
povinnosti od zveřejnění kontaktů, úředních 
hodin až po provoz elektronické úřední 
desky.
Obce a my samozřejmě také využíváme 
web pro zveřejňování všech důležitých 
informací a pozvánek na kulturní, sportovní 
a společenské akce. Náš obecní web je 
poměrně dost navštěvovaný. Denně 
zaznamenáme kolem stovky návštěvníků. 
Nejčastěji se díváte pouze na úvodní stránku 
s aktualitami (přes 20.000 návštěv za rok). 
Nejnavštěvovanější stránkou je diskuze 
(4100 návštěv za rok) a potom také úřední 
deska.
Pro lepší informování o zveřejněných 
příspěvcích se na webu obce můžete 
zaregistrovat – stačí nám váš email. 
Každý den v 18 hod. vám pak přijde email 
s příspěvky, které ten den byly nově 
zveřejněné.

Facebook
V dnešní době má Facebook skoro každý, 
a proto se snažíme dávat veškeré informace 
i fotky z akcí na facebookovou stránku obce. 
Tuto stránku sleduje už přes 350 lidí. Díky 
tomu, že lidé na této sociální síti obecně 
tráví nějaký čas každý den, nahrazuje tato 
platforma pomalu obecní web.
I kvůli tomu, a hlavně kvůli jednoduchému 
ovládání a přehlednosti příspěvků na 
Facebook dáváme více zpráv než na obecní 
web. Navíc se tyto zprávy lidem, kteří jsou 
online, hned zobrazí a jsou informováni 
v podstatě hned. Mohou také na příspěvky 
okamžitě reagovat svými komentáři, 
na které se snažíme vždy odpovědět. 
Doporučujeme proto tuto stránku sledovat.

Rozhlas
Obecní rozhlas patří k běžné vybavenosti 
obce. Protože stále více nastupují nové 
formy komunikace, uvažovali jsme o tom, 
že bychom už rozhlas nijak nevylepšovali 
a prováděli jen běžnou údržbu. Ukázalo 
se ale, že když jde o opravdu mimořádnou 
zprávu, jako například porucha vodovodu, 
je nejlepší tuto zprávu vyhlásit rozhlasem. 
Zvlášť, když jde o zprávu například 
o víkendu, každý hned zaznamená že jde 
o něco opravdu důležitého.
Z tohoto důvodu jsme na podzim provedli 
větší revizi rozhlasu a plánujeme jeho 
rozšíření i do nových částí obce jako je ulice 
směrem k Maxlovce nebo zástavba Za 
Mlýnem.
V rozhlase zaznívají i obchodní nabídky. Tato 
hlášení jsou zpoplatněna. I když přijede jen 
pojízdná prodejna nebo rybářství, platí nám 
prodejce 70,– Kč za vyhlášení. Rozhlas se 
také používá při společenských událostech 

Téma

jako jsou hody, svatby ale i pohřby. Hudba 
z rozhlasu i při těchto příležitostech patří 
k našemu venkovskému životu.
Rozhlas nebude nikdy dokonale slyšet ve 
všech částech obce. Právě proto hledáme 
další alternativy, jak informace lidem sdělit. 
Všechna hlášení jsou proto zveřejněna 
i v pravé části webových stránek.

Velatický zpravodaj
Vzhledem k tomu, že Velatický zpravodaj 
právě držíte v rukou, není potřeba jej zvlášť 
představovat. Tištěný zpravodaj má v obci 
dlouholetou tradici. Určitě jste zaznamenali 
změnu podoby i obsahu zpravodaje 
v loňském roce. Představuje přehledně 
projekty a aktuality, které proběhly a plánují 
se do budoucna. Každý zpravodaj se hlavně 
věnuje velkému tématu, které rozebírá 
podrobně. Dává také prostor vyjádřit 
se k tématu občanům a některému ze 
zastupitelů. Nově je ve zpravodaji také velký 
rozhovor.
Tištěný zpravodaj vydávaný jednou za 
tři měsíce by se neměl snažit být jen 
informačním zdrojem. Informace o dění 
v obci může každý získat mnohem častěji 
a aktuálněji z ostatních zdrojů. Chceme 
proto, aby měl i společenskou a vzdělávací 
rovinu. Jednoduše se snažíme, abyste měli 
důvod zpravodaj číst.

Videozpravodaj
Nejoriginálnější informační nástroj, který ve 
Velaticích máme, je určitě videozpravodaj. 
Video pro informování veřejnosti obce 
většinou nepoužívají vůbec nebo alespoň ne 
pravidelně a systematicky.
Videozpravodaj vydáváme každý měsíc 
a shrnujeme v něm, co se událo a co 
plánujeme. Navíc zde jsou přibližně dvě 
reportáže z různých akcí, které se v obci dějí. 

Na začátku jsme si mysleli, že v tak malé 
obci nebudeme mít každý měsíc co natáčet. 
Pravdou ale je, že se toho děje v obci tolik, 
že naopak natáčet nestíháme a není možné 
do zpravodaje zapracovat úplně všechny 
akce v obci.
Díky tomu, že zpravodaj nedělá žádná 
profesionální firma, není zpravodaj ani 
finančně nijak nákladný. Jeden měsíc stojí 
cca 1.400 – 1.800,– Kč. Záleží vždy na 
počtu natáčených akcí. Myslíme, že za tyto 
náklady se videozpravodaj vyplatí. Potvrzuje 
to i jeho velká sledovanost. Na facebooku 
má vždy kolem 500 zhlédnutí, na youtube 
většinou kolem 200. Jsou ale i díly, které 
mají přes 1.000 zhlédnutí. To svědčí o tom, 
že videozpravodaj je sledován i lidmi z okolí, 
kteří díky němu často vědí lépe o tom, co se 
děje ve Velaticích než v jejich vlastní obci.

•Nová 
aplikace 

Mobilní 

rozhlas
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Nová aplikace – Mobilní rozhlas
Pořád se snažíme s vámi komunikovat 
co nejlépe a nejúčinněji. Protože se 
v dnešní době komunikuje hlavně díky 
mobilům a různým aplikacím, i pro 
obce se začaly tyto aplikace vyvíjet 
a my se rozhodli využít asi tu nejlepší 
na trhu – Mobilní rozhlas.
Po stažení této aplikace 
a zaregistrování vás budeme moci 
informovat mnohem lépe než dosud. 
Aplikace umožňuje hned několik 
forem zpráv:

Zpráva do aplikace
Krátká textová zpráva, kterou budeme 
využívat určitě nejčastěji. Pokud budete 
online, zobrazí se vám na mobilu 

upozornění na tuto zprávu. Těmito 
zprávami vám budete oznamovat 
veškerá standardní hlášení, která slyšíte 
v rozhlasu. V rozhlasu zprávu slyšíte 
opakovaně, do mobilu vám ji pošleme jen 
jednou. Seznam těchto zpráv budete mít 
hned na úvodní stránce aplikace a můžete 
si je kdykoli přečíst znovu.
SMS
Jde o standardní SMS zprávu. Každá SMS 
pro jednoho z vás obec bude stát necelou 
korunu. Protože jde o zpoplatněnou 
službu, budeme ji využívat jen tehdy, 
když vás budeme potřebovat informovat 
ihned a všechny. Když se nebudeme moct 
spoléhat na to, že jste online. SMS vám 
tedy pravděpodobně nebudou chodit příliš 
často.

Téma

Hlasová zpráva
Podobně jako SMS můžeme poslat do 
mobilu i nahranou hlasovou zprávu. 
V podstatě vám zavoláme a když telefon 
zvednete, ozve se nahraná zpráva. Opět 
jde o zpoplatněnou službu, která je dražší 
než SMS. Tuto službu tedy asi využívat 
nebudeme.

Email
V rámci aplikace vám můžeme také zasílat 
emailové zprávy. Tyto mohou být celkem 
pěkně zpracované, včetně fotky a nemají 
omezený rozsah jako standardní zprávy 
do aplikace. Emaily budeme posílat, 
pokud vás budeme potřebovat seznámit 
s něčím, co potřebuje delší vysvětlení. 
Emaily mohou chodit ale jen těm, co 
si zaregistrují emailovou adresu. Když 
pošleme email a vy budete online, zobrazí 
se vám na mobilu opět upozornění a mail 
si můžete přečíst přímo v aplikaci. I emaily 
zůstávají v archivu zpráv, takže se k nim 
můžete kdykoli vrátit.

Aktualita
Na úvodní straně aplikace máte přehled 
zpráv a hned vedle si můžete zobrazit 
aktuality. Jedná se v podstatě o stručný 
článek – obdobu aktualit na webu obce. 
Při přidání aktuality se vás nezobrazí 
žádné upozornění, a proto tuto formu 
asi moc často využívat nebudeme. Určitě 
do nich nebudeme dávat žádné urgentní 
zprávy, které se musíte dozvědět hned. Pro 
některé účely se ale aktuality jistě budou 
hodit, tak je sledujte.

Ankety
Když budeme potřebovat znát váš názor, 
můžeme se pomocí hlasové zprávy na vás 
obrátit. Jako u klasické hlasové zprávy vám 
zazvoní telefon, kde se přehraje dotaz 
a budou uvedeny možnosti vaší odpovědi. 
Vy jako odpověď zmáčknete příslušné číslo 
na klávesnici telefonu. Samozřejmě nic 
nehradíte.

Speciální funkce Zmapuj to!
Prostřednictvím aplikace můžete přímo vy 
ohlašovat podněty obci. Funkce Zmapuj 
to! funguje tak, že vyfotíte něco, co je 
špatně nebo naopak, když chcete něco 
pochválit a vložíte obrázek s popiskem/
podnětem přímo do mapy. Aplikace vás 
jednoduše navede. Tyto příspěvky jsou 
schvalovány provozovatelem aplikace 
(ne obcí), aby se v aplikaci neobjevovaly 
nevhodné fotky. Schválení trvá do druhého 
dne. O průběhu řešení podnětu a po jeho 
vyřízení ze strany obce budete díky aplikaci 
informováni.
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Jak se 
zaregistrovat?

Mám mobil s internetem
Máte hned několik možností – vyplňte 
registrační formulář na webu: velatice.
mobilnirozhlas.cz nebo použijte odkaz 
na tento formulář na hlavní stránce 
obecního webu. Vyplňte co nejvíce 
informací – hlavně telefonní číslo a email. 
Nebojte se uvést své jméno. K informacím 
se dostanou jen pracovníci OÚ, ale 
výrazně to pomůže, když Vás budeme 
potřebovat zkontaktovat.
Můžete také vyplnit tištěný registrační 
formulář a odevzdat na OÚ. Ulehčíte nám 
ale práci, když registraci uděláte online.
Nezapomeňte si pak aplikaci Mobilní 
rozhlas stáhnout do vašeho mobilu.

Jsem bez internetu
I vy můžete mobilní aplikaci využít. Budou 
vám chodit SMS s těmi nejdůležitějšími 
zprávami. Nečekejte tedy zprávu každý 
den, asi ani týden. I vy se můžete 
registrovat na uvedené webové adrese 
nebo vyplňte přiložený tištěný formulář 
a odevzdejte na OÚ. Stačí jej vhodit do 
schránky. Nebo přijďte na OÚ a my vám 
s přihlášením pomůžeme.

Pohled zastupitele

rávo občana na informace 
je předpokladem fungování 
demokratického systému 
a zaručuje ho i Listina 
základních práv a svobod.
Možností, jak mohou 
orgány obce informovat 
občany, je mnoho. Děje 
se tak pomocí rozhlasu, 
tištěných zpravodajů 
a videozpravodajů, 
internetových stránek obce 
a mnoho dalších.
Rozhlasové vysílání zpráv 
v naší obci je stále častým 
způsobem, jak poskytnout 
praktické informace hlavně 
starším spoluobčanům. 
Rozhlas je ale v mnoha 
částech Velatic sotva 
slyšitelný a okruh posluchačů 
je tím omezen.
Další novinky a veškeré 
informace o naší obci 
jsou prezentovány 
prostřednictvím webových 
stránek. Zde mohou lidé 
procházet jednotlivé odkazy, 
vstupovat do diskuze 

a v případě zájmu si stáhnout 
různé dokumenty.
Rovněž Velatický zpravodaj 
a videozpravodaj dobře 
popisují dění v obci 
a podrobněji se věnují 
tématům, která se týkají nás 
všech.
Protože žijeme v době 
informačních technologií, 
které nás obklopují téměř 
na každém kroku, tak vše 
směřuje k užívání mobilních 
aplikací i v této oblasti. 
Mobilní aplikace se stávají 
ideálním prostředkem, jak 
lidem okamžitě poskytnout 
nejaktuálnější informace, 
a to prakticky kdykoli, 
kdekoli a odkudkoli.

Michal Jašek

Téma

P
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Názory občanů

Josef Poláček

„Sleduji internet, tam 
jsou všechny informace 
pohromadě, mobilní 
aplikace bude taky určitě 
užitečná a videozpravodaj 
doma sledujeme všichni. 
Obsah informací ve všech 
zdrojích je pro občany 
určitě dostačující, kdo není 
zasvěcený, ten by detailnější 
informace stejně asi 
nevyužil.“

Lucie Havlásková

Lucie Havlásková
„Zdroje informací 
určitě využívám, nejvíce 
internetové stránky 
a videozpravodaj, pak 
zpravodaj, který pravidelně 
dostáváme do schránky. 
Hlášení poslouchám, ale 
ne všechna slyším, protože 
se domů dostávám často 
později. Nejoblíbenější je 
u mě asi videozpravodaj, 
který je dostupný na 
facebooku a potom 
samotné www stránky, kde 
mám možnost se zapojit do 
diskuze. Nápad s mobilem je 
super. Je to moderní řešení 
pro zaneprázdněné občany, 
kteří nemají čas pravidelně 
sledovat internet. Samotné 

SMS jsou velmi praktické pro 
starší, rozhlas ne vždy slyší 
a sem tam zapomenou na 
důležité věci, které jim SMS 
připomene. Podle mě je to 
celé bezva nápad.“

Jan Neuer

„Internetové stránky 
obce využívám, jsou plné 
informací. Videozpravodaj 
beru jako velmi pozitivní věc 
a pokaždé se na něj těším. 
Podle mého názoru má svoje 
osobní kouzlo i rozhlas a lidé 
na něj spoléhají, i když občas 
není všemu dobře rozumět. 
Informace ze strany obce 
vůči občanům jsou podle mě 
dostačující.“

Téma
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Mainclovou je 

 těžké přehlédnout. 
Se svými 191 centimetry je 

na narážky na výšku zvyklá. 
Na nejčastější otázku, „nehraješ 

náhodou basketbal?“ může odpovídat 
kladně. Kromě vysoké postavy je 
nadaná i  mimořádným talentem. 

Byla dokonce vyhlášena nejlepší 
mladou basketbalistkou 

sezóny 2014/2015 v České 
r e p u b l i c e .

Veronika Košinová



Rozhovor

Byla jsem tehdy v páté třídě, takže vlastně 
docela pozdě oproti holkám, se kterými 
třeba teď hraju. Bylo to úplně náhodné, 
protože můj starší bratr David tenkrát 
hrával basketbal a já jsem byla kupodivu 
hodně vysoká, tak jsem si to šla vyzkoušet 
taky a zůstalo mi to doteď.

Jaké jsou Tvoje dosavadní zkušenosti 
v basketbalové kariéře? Za které týmy jsi 
hrála a jaké úspěchy jsi zaznamenala?

Úplně ze začátku jsem hrávala 
v Černovicích, to byla taková přípravka, 
kde byli kluci a holky dohromady a tam se 
nehrály ani žádné zápasy. Potom jsem přišla 
do Brněnských Žabin, to je v Žabovřeskách 
na Horákové. Tam jsem hrála u Křivánků, což 
byli manželé, kteří mě vedli od minižákyň 
až po starší žákyně, nějaké tři, čtyři roky. 
Potom jsem přestoupila do dorostu, odkud 
mě asi po dvou letech vzali do A týmu žen, 
které tehdy trénoval Jan Bobrovský. Tehdy 
tam hrály i brněnské legendy jako Hanka 
Horáková, která už má rodinu a nehraje. 
V Brně jsem hrála i nejvyšší soutěž, což byla 
Euroliga. Z Brna jsem šla do Prahy, to už je 
tři roky zpátky. Hrála jsem za tým Vysoké 
školy Praha, kde jsem si asi po pěti zápasech 
poranila koleno, takže jsem toho ten rok 
moc neodehrála. Nakonec jsem přešla do 
USK Praha, kde jsem doteď.
Už od těch mladých kategorií, od žákyň po 
juniorky, jsme s holkami vyhrávaly různé 
tituly v České republice a od šestnácti let 
jsem v reprezentačním výběru, kde hrajeme 
každé léto po sezóně, od července do srpna. 
Před odchodem do Prahy jsem byla tenkrát 
zvolena mladým objevem roku.

dy a jak ses dostala k basketbalu?

Jaké vítězství nebo co obecně považuješ za 
svůj největší úspěch?

Asi když se mi povede něco, co si sama 
přeji nejvíc. Za největší úspěch konkrétně 
v basketbale považuji, když vyhrajeme 
nějaký vážně do poslední vteřiny vyrovnaný 
zápas.

Myslíš takové ty situace jako ve filmu, kdy 
hráčka hodí míč na koš, v tu chvíli se ozve 
siréna oznamující konec zápasu a míč ještě 
zakrouží nad košem a pak padne nebo 
nepadne dovnitř? To se vážně stává?

To se stává dost často, kolikrát se musí hrát 
i prodloužení. Když je zápas vyrovnaný, tak 
se pak hraje ještě nástavba 10 minut a když 
se podaří dosáhnout na vítězství, to je pak 
pořádná dávka euforie.

Jak vypadá Tvůj běžný všední den? Jak 
často a jak intenzivně se musíš věnovat 
tréninku, abys mohla dělat basketbal na 
nejvyšší úrovni?

Spousta lidí si říká, že basketbal je takový 
nenáročný sport, kdy se holky nebo kluci 
honí za balónem a chodí se, řekněme, 
vyvětrat… Ale v Praze mám tréninky 
dvakrát denně. Jdu na trénink, potom na 
chvilku domů a jsem ráda, že mám možnost 
relaxovat a zase trénink. Do toho se každý 
víkend hraje jeden zápas. Ve středu se pak 
hraje Euroliga, většinou ob týden musíme 
létat někam ven, takže vlastně každých 
čtrnáct dní člověk stráví tři dny někde 
v cizině, kde hraje zápas. A do toho všeho, 
když to jde, chodím do školy. Musím se 
snažit skloubit školu s tréninky a různě 
přebíhat.

Musela sis ve škole zařídit nějaký 
individuální plán? A jak zvládáš zkouškové 
období?

K
Rozhovor

Ve škole byli opravdu vstřícní, takže jsem 
mohla třeba na přednášky chodit v jiných 
termínech. Máme rozdělený školní rok na 
trimestry, takže mám zkouškové trošku 
volnější než na normální škole. Jde to.

S basketbalem máš určitě spoustu zážitků. 
Co zajímavého se Ti někdy při zápasu nebo 
tréninku stalo?

Zážitků mám hodně, ale jeden mi opravdu 
utkvěl v hlavě. Když mi bylo asi patnáct, 
tak jsme jeli na turnaj do Trutnova a už 
zbývala jen asi hodina do zápasu, když nám 
praskla pneumatika na autobuse. Asi dvě 
hodiny trenér s jedním tatínkem od mé 
spoluhráčky to kolo opravovali a po dvou 
a půl hodinách jsme vyjeli s tím, že už jdeme 
pozdě na zápas, a asi po třech kilometrech 
nám prasklo druhé kolo. Takže jsme ztratili 
půl dne a museli nás odtáhnout. Tak to 
mám spojené, že se tomu s holkami občas 
zasmějeme i po pěti letech. Zápas se odložil 
na později.

Kam ses díky basketbalu měla možnost 
podívat?

Každý mi říká „jé vy letíte do Francie, Paříž, 
Eiffelovka a tak, to se máš…“, ale my obvykle 
zas tak moc prostoru na prohlídky nemáme. 
Asi nejzajímavější místo, kam jsem se 
dostala, byla loni univerziáda v Tchaj-pej, 
v Asii. Tam jsme byli asi tři týdny a byla to 
paráda, úžasná atmosféra, lidé byli moc 
příjemní. Jinak na zápasy létáme třeba do 
Francie, do Itálie, skoro po celé Evropě, ale 
nic moc z ní nevidíme, jen hotel, letiště, 
sportovní halu… Juniorská mistrovství bývají 
třeba v zemích jako Rumunsko a moje první 
bylo na Sardinii, když mi bylo asi patnáct. 
Tam bylo moře, ale dostali jsme se k němu 
jen ve volném dni, jinak to není nějaká super 
dovolená.
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Kolik času vám sebere cestování na 
zahraniční turnaje nebo reprezentační 
zápasy?

Nám končí sezóna nejpozději v dubnu a od 
května, června jsou různé přípravné sjezdy. 
To trvá obvykle osm týdnů, kdy trénujeme 
třeba pět dní a pak máme tři dny volna. 
Potom odletíme na mistrovství Evropy, 
která trvá čtrnáct dní a hraje se nějakých 9 
zápasů.

Máš nějaký zatím nesplněný sen, kam by 
ses chtěla dostat, čeho bys ještě chtěla 
dosáhnout? Třeba reprezentovat Českou 
republiku na olympiádě?

Olympiáda je hodně velký sen jako 
asi každého sportovce na této úrovni. 
Mým snem je, abych mohla hrát někde 
v zahraničí, třeba v Itálii, Španělsku… Láká 
mě to, podívat se i někam jinam. Přijde mi to 
jako fajn zkušenost.

Máš i nějaké negativní zkušenosti? Je 
něco, co na dění okolo basketu nemáš 
moc ráda?

Negativní zkušenost asi úplně nemám, 
ale občas se stává, že jak jsem dlouho 
v kolektivu holek, tak už cítím, že bych 
potřebovala trošku pauzu (smích). Ale 
nebrala bych to vysloveně negativně.

Basketbal je týmový sport, jaké máte 
vztahy se spoluhráčkami? Nelezete si 
občas na nervy?

Nelezeme si vyloženě na nervy, ale občas 
lehkou ponorku máme, když jsme spolu už 
fakt dlouho. Většinou je to o tom, že jsme 
spolu dvě hodiny na tréninku a pak jdeme 
každá domů, takže to není až tak hrozné.

Co zbytek realizačního týmu, jaké je jeho 
složení?

Většinou bývá hlavní trenér a dva asistenti, 
potom tam máme maséra, fyzioterapeuta, 
na zápasech bývají i doktoři. V Praze 
máme trenérku paní Natálii Hejkovou, ale 
většinou jsem procházela u mužů.

Čím to je, že basketbal hrají ženy, ale 
většinou je trénují muži? Mají proto 
větší vlohy nebo víc času, protože ženy se 
po ukončení kariéry chtějí věnovat více 
rodině?

Že by byli muži obecně na trénování lepší, 
tak bych to úplně nebrala. Myslím, že 
občas jsou ženské trenérky lepší v tom, že 
mají větší pochopení pro nás holky. Chlapi 
víc křičí a nemají to pochopení takové. Ale 
většinou jsou trenérky ženy, které mají 
ten sport jako největší koníček a zálibu, 
jinak se často stává, že po ukončení kariéry 
basketbalistky zůstávají víc s rodinou.

Rozhovor Rozhovor

Za vzory považuji 
mamku s taťku, 
ve sportu třeba 

Laia Palau ze 
Španělska.
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Jaké Tě potkaly úrazy nebo zranění?
V basketu jsou nejčastější výrony v kotníku 
a poraněná kolena. Nedávno měla 
kamarádka zlomený nos, protože se srazila 
s protihráčkou, ale to se stává minimálně, 
stejně tak zlomeniny na rukou. Nejvíc trpí 
kotníky a kolena. Já mám koleno zraněné 
letos už podruhé, tak to je nepříjemné. 
Hojí se prakticky celou sezónu. Asi po pěti 
týdnech od úrazu jsem byla na operaci a pak 

se koleno dává ještě půl roku dohromady. 
Posilovna a plavání každý den a k tomu další 
rehabilitace.

Máš nějaký sportovní vzor? Někoho, ke 
komu vzhlížíš a kdo Tě inspiruje?

Mimo sport jsou to mamka s taťkou, ve 
sportu třeba Laia Palau ze Španělska. Je to 
jedna z nejznámějších rozehrávaček, už jí 
bude asi 40 let, a ještě loni jsem měla tu 
čest hrát s ní v USK Praha. Líbí se mi na ní, 
že jde do všeho naplno, i přestože už není 
úplně nejmladší a v kolektivu dokáže tým 
povzbudit, i když se náhodou moc nedaří. 
Hodně stmeluje kolektiv.

Dělala jsi někdy, třeba i jen rekreačně, 
i jiné sporty? Nelákal Tě nějaký 
individuální sport?

My, když máme prázdniny a chvilku volno 
od basketbalu, tak úplně nemůžeme třeba 
chodit hrát volejbal, abychom se nezranili. 
Ale já mám ráda třeba in-line brusle v létě, 
beach volejbal, plavání. Individuální sport 
mě ani nelákal, protože jsem byla odmala 
zvyklá být ve velkém kolektivu, takže když 
jsem měla třeba týden volno, tak jsem 
stejně naháněla holky z týmu, abychom 
spolu někam vyrazily.

Máš vůbec čas i na nějaké jiné koníčky 
nebo si třeba jen tak sednout s holkami 
na kafe nebo na zmrzlinu? A můžete 
vůbec zmrzlinu?

Ale můžeme. Ráda chodím třeba na kávu, 
do kina na nějaký film nebo jen tak ven, ale 
toho volného času není tolik.
Jak Tě podporuje rodina?
Když jsem byla ještě v Brně, tak rodiče 
chodívali na všechny moje zápasy, protože 
to bylo kousek z domu, ale i na dálku mě 

Aneta Mainclová

Narodila se 9. 6. 1996
Studuje Vysokou školu ekonomie 
a managementu v Praze
Hraje basketbal za ZVVZ USK 
Praha
Čtyřnásobná vítězka 
Mistrovství ČR
Reprezentuje ČR na Mistrovství 
Evropy
Do Velatic se přistěhovala  
před 9 lety

hodně podporují. Teď, když jsem zraněná, 
mi dodávali hodně energie, abych se 
nevzdávala a makala. Vždycky mě podpoří 
a pomůžou mi, když potřebuju.

Spousta lidí má určitě tendenci Ti říkat, 
že se svou výškou jsi byla k hraní basketu 
předurčená, je to tak? Jak často slýcháš 
dotazy nebo narážky na svoji výšku? Dá 
se na to zvyknout? Jak na ně reaguješ?

Ano, výška na basketbal nebo třeba 
volejbal a modeling, to vše slýchávám 
skoro pořád. Většinou pozoruju i v tramvaji, 
jak na mě lidi koukají, protože jsem trošku 
vyšší, než je obvyklé. Jako malá jsem to 
snášela docela špatně, brala jsem to jako 
urážku, ale teď to beru tak, jak to je. Každý 
jsme nějaký a občas to jde brát i pozitivně. 
Třeba v obchodě jsem dobrý jeřáb pro lidi 
(smích).

S rodinou jste se před lety přestěhovali 
z Brna do Velatic a teď žiješ v Praze. Jak 
hodnotíš život na vesnici ve srovnání se 
životem ve městě?

Praha mi přijde super pro studenty a je 
fajn, že člověk vyleze z bytu a může jít 
kamkoliv a má po ruce vše, co potřebuje, 
když je blízko centra. Na druhou stranu mi 
tam chybí takový ten klídek, na který jsem 
tady zvyklá. O víkendu přijedu, lehnu si na 
zahradu a nemusím nic dělat. Pro mě jako 
pro mladého člověka je Praha dobrá, ale na 
usazení se s dětmi bych preferovala vesnici 
a klídek na venkově.

Co se Ti líbí (nebo líbilo) konkrétně na 
životě ve Velaticích?

Líbí se mi to, že je tady spousta různých 
akcí. Plesy, sportovní akce, kavárna, do té 
ráda zajdu v neděli, když jsem doma. A pak 

jsem tady taky poznala spoustu lidí, které 
ráda vídám, když přijedu na víkend.

Kam si jezdíš nejraději od basketbalu 
odpočinout?

Někam do tepla, k moři, na sluníčko, 
kterého si ve sportovní hale moc neužiju.

Děkuji za rozhovor a doufám, že 
Ti budeme moci jednou fandit na 
olympiádě.
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Články

VelásKy sbíraly 
stříbro

T  Zita Strejčková

Roztleskávačky a mažoretky Velásky 
v tomto školním roce nacvičily 3 sestavy. 
Mladší dívky nacvičovaly choreografii 
s hůlkami, starší dívky nacvičovaly 
s pompony. Nejstarší a nejzkušenější 
nacvičily také sestavu mix, kde se 
vystřídaly pompony s hůlkami, avšak tuto 
sestavu předvedly pouze na sokolském 
večírku.
Na rozdíl od loňského školního roku, kdy 
se dívky neumístily na čtyřech soutěžích 
ani jednou na pomyslné bedně, letos se 
zadařilo nad očekávání výborně. Ze čtyř 
mažoretkových soutěží si odvážely 6 
medailí. Jednu zlatou a 5 stříbrných.
Kromě mažoretkových soutěží se také 
účastnily 7 vystoupení pro spolky v naší 
nebo okolních obcích. Velkou oporou 
je dívkám také skupina rodičů, která 
dívky na vystoupení a soutěže doprovází 
a poskytují fyzickou i psychickou podporu.
Pro příští školní rok už začaly dívky 
nacvičovat novou sestavu. Téma bude 
přímo pohádkové, ale více se nechejte 
překvapit. Pokud se ji podaří nacvičit, 
budete mít možnost ji shlédnout na 
nějaké z akcí velatických spolků. Takže 
nezůstávejte doma a přijďte se družit 
a bavit.

CVičení 
šKolKoVýCh dětí

T  Jana Strejčková

Každou středu se ve velatické tělocvičně 
scházelo k pravidelnému cvičení 12 až 
15 dětí školkového věku pod vedením 
Jany Strejčkové. Učily se kotouly, hrály si 
s míčem, padákem, švihadlem, běhaly okolo 
kuželů, válely se po žíněnkách… Odměnou 
jim byla radost z pohybu a vzájemné 
spolupráce. 

UtíKá to!

T  Jan Grolich

K výročí 730 let obce jsme uspořádali 
běžecký závod Utíká to!, abychom výročí 
neslavili pouze kulturou, ale i pohybem.
Závod jsme naplánovali na 19. května, kdy 
jsme připravili krátké trasy pro ty nejmenší, 
ale také dlouhé trasy na 2500 m a 5000 m 
pro ty odvážnější sportovce. Byla připravena 
i trasa na 730 m, kterou běželi starší žáci 
a následně ji běželi všichni, kdo chtěli, 
symbolicky, nesoutěžně. Bylo nás určitě 
přes 40 od nejmenších dětí s rodiči až po 
seniory z Klubu důchodců.
V dětských kategoriích závodilo celkem 
přes 30 dětí a vítězů bylo tolik, že je zde 
nebudeme ani vyjmenovávat. Vyhráli 
všichni, kdo doběhli.
V dospělých kategoriích závodně běželo přes 
40 běžců. Závodu na 2500 m se dokonce 
zúčastnilo 17 žen a 8 mužů. Ty bohužel 
hned po startu stihl obrovský liják a po 
cestě přišly dokonce i kroupy. Nikdo závod 
ale nevzdal a všichni doběhli do cíle a stali 

sport
letní Kino

T  Jan Grolich

I v letošním roce chystáme letní kino na 
nádvoří kulturního domu. Myslíme, že je to 
pěkná tradice, o kterou by Velatice určitě 
neměly přijít.
Přestože jsme v rámci podzimního kina 
vyčerpali pěkné české filmy, podařilo se nám 
na letní kino vyšetřit filmy, které vás určitě 
osloví.
V neděli 5. srpna pro vás máme připravený 
krásný film Po strništi bos od Jana a Zdeňka 
Svěrákových. Jde o film, který dějově předchází 
velmi oblíbenému filmu Obecná škola.
Na středu 8. srpna jsme nachystali pohádku 
Zdeňka Trošky Čertoviny. Milá, zábavná 
pohádka s hvězdným obsazením.
Promítání začíná vždy ve 21. hodin.
Doufáme tedy, že v létě budete mít čas a chuť 
jít za námi do DŽA.

kultura
Články

se tak hrdiny celého dne. Mezi ženami se 
na 1. místě umístila Anežka Brzobohatá, 
na 2. místě Vendula Novotná a na 3. místě 
doběhla Daniela Severová. Mezi muži vyhrál 
Petr Strejček, za ním doběhl Ondra Neveselý 
a jako třetí Petr Irajn.
Nejdelší závod na 5000 m absolvovaly čtyři 
ženy, mezi kterými vyhrála Zuzana Jonáková 
z Mokré, druhá byla Veronika Žitná a třetí 
Zdeňka Čermáková z Brna. Velký boj byl o 1. 
místo mezi muži, které nakonec získal Jan 
Čermák z Brna, kterého těsně následoval 
Zdeněk Severa a na třetím místě Jirka 
Severa. Jeník Severa pro rodinný klan získal 
bramborovou medaili.
I se symbolickým během na 730 m se 
závodu zúčastnilo skoro 100 běžců, což nás 
velice potěšilo. Je možné, že se z tohoto 
příjemného závodu stane do budoucna 
pěkná tradice. Pokud s organizací opět 
pomůže TJ Sokol, Klub důchodců i Mladá 
rota, za což jim moc děkujeme, půjde to 
celkem snadno.
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Články

dětsKý den 
s hasiči se letos 
obzVláště 
Vydařil

T  Veronika Košinová

V sobotu 2. června spodní hřiště ožilo díky 
akci Sboru dobrovolných hasičů Velatice, 
který pořádal již tradiční Dětský den s hasiči. 
Bezmála stovka děti si přišla užít pěkné 
sobotní odpoledne a vyzkoušet si disciplíny 
s hasičskou tematikou jako hašení domečku, 
míření na cíl nebo střelbu ze vzduchovky. 
Sportovní aktivity doplnil ještě skákací hrad, 
malý zookoutek a bazén se skluzavkou, 
na které se mohly děti díky teplému 
a slunečnému počasí opravdu vyřádit 
a osvěžit se.
Pro všechny zúčastněné děti bylo připraveno 
občerstvení, na každém stanovišti na děti 
čekala sladká odměna a v závěru odpoledne 
dostal každý účastník také balíček s dárečky 
a pamětní list. Poté si ještě všichni mohli 
zadovádět v pěně, posedět na hřišti a užít 
si pěkného počasí až do večerních hodin. 
SDH Velatice děkuje všem sponzorům 
a partnerům, díky kterým mohly všechny 
děti dostat odměny a také rodičům 
zúčastněných za dobrovolné příspěvky, 
které budou využity na další práci s dětmi.
Dětskému dni předcházelo ještě páteční 
dopoledne, kdy navštívili zástupci 
hasičského sboru mateřskou školku 

Hasiči a připravili si pro děti besedu o práci hasičů. 
Děti ve školce se tak mohly dozvědět, 
co hasiči dělají, co při své práci potřebují 
a využívají, vyzkoušet a „osahat“ si část 
techniky a svézt se v hasičském autě.
Se začátkem jara začala také závodní sezóna 
TFA. Závodníci z Velatic absolvovali už řadu 
závodů, z nichž dva patří do Moravské ligy 
TFA, jejíž pořadatelé stejně jako v loňském 
roce pořádají sbírku hraček, pyžamek, 
knížek a psacích potřeb pro pacienty 
Dětské nemocnice v Brně a zasazují se 
o osvětu o dárcovství kostní dřeně. Závod ve 
Velaticích proběhne v září.
Do té doby sbor usilovně pracuje na přípravě 
oslav u příležitosti 110. výročí založení sboru 
dobrovolných hasičů ve Velaticích, které 
proběhnou již 24. června. Na návsi bude 
pro veřejnost připraven odpolední program 
s ukázkami hasičské techniky napříč historií, 
výstava fotografií a artefaktů z historie SDH 
Velatice a přehlídka hasičských praporů. 
Všichni jste srdečně zváni! 

Články

PasoVání 
PředšKoláKů

T  Lenka Marková

Dne 24. května 2018 proběhlo ve školce 
tradiční Pasování předškoláků.
Strom každým rokem sílí a roste. Vždy projde 
stejným kruhem ročních období, ale roste 
dál a dál. Vymění listy, odhodí uschlé větve. 
Tyčí se vysoko k nebi, kořeny zapustí hluboko 
do země a sám stojí ve středu. Strom vypadá 
po letech jinak. Roste a vyvíjí se. Stejně tak 
jako David Knos, Lucie Brožová, Matěj Sedlák, 
Patrik Sedláček, Adam Jára, Sára Pešková, 
Tomáš Remeš, Kamila Mrkosová, Karolína 
Ulmanová, Oskar Dragoun, Šimon Kocián, 
Jakub Juhász a Klára Krčková.
Strom mění listy a mateřská škola děti. Děti 
dorostly a naše škola pro 13 dětí z 42 už není 
aktuální. Jdou životem dál s tím, co jsme jim 
dali a umožnili prožít, či zažít. Řeka jménem 
Život si razí cestu. Jít dál a dál…a naše 
celá školka jim na této cestě přeje mnoho 
úspěchů, lásky a kamarádů. Všichni máme 
rádi pohádky, a protože jsme na půdě 
mateřské školky, kdo jiný se mohl zhostit tak 
důležitého úkolu a pasovat naše děti? Pan 
král (Jan Grolich) a královna (paní učitelka 
Jitka Severová).
Tuto velkou slávu jsme zakončili opečením 
špekáčků, vydatným pitným režimem, 
o který se nám postaral pan Vladimír 
Novotný z pohostinství Las Velas. Abychom 
měli trávník pěkně nakrátko střižený a měli 

dětský 
koutek

na čem sedět zajistil pan Kellner, sladkosti 
ve velkém počtu pro nenasytná bříška pak 
všechny maminky dětí ze školky. Pokud jsem 
na někoho zapomněla, určitě mi to promine, 
protože osobní díky je také cenné. Myslím, 
že nám všem se podařilo zastavit se na chvíli 
a promluvit si s těmi, se kterými jsme to přes 
rok nestihli, ale chtěli.
Všem na tomto místě děkuji za vytvoření 
moc, moc příjemné atmosféry. Chci se 
s Vámi podělit o jeden ze vzkazů, který nám 
rodiče na naší nástěnce přání zanechali. 
„Přeji stále tak usměvavý kolektiv, hodné 
děti (a taky hodinky s vodotryskem), vstřícné 
rodiče (co může být víc) a štědrou ruku pana 
starosty, protože vždycky je něco potřeba. 
Jste nejlepší škola, ať Vám to vydrží co 
nejdéle! P.S. Děkujeme za trpělivost. Jestli 
budou naše děti s láskou na něco vzpomínat, 
bude to školka!“ (autor neznámý).
Prázdninový provoz v mateřské škole Velatice 
je ve spolupráci s mateřskou školou Tvarožná 
rozšířen o 14 dní v měsíci srpnu. Pro rodiče, 
kteří potřebují a chtějí, máme v letošním roce 
pokrytý celý prázdninový měsíc. MŠ Velatice 
prvních 14 dní v měsíci červenci, MŠ Tvarožná 
posledních 14 dní v měsíci srpnu. 
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šKola V Přírodě

T  Veronika Grolichová

Jeli jsme brzo ráno od školy autobusem, 
dvě hodiny. Pak jsme vystoupili, šli jsme 
nahoru a tam byly pokoje.
Animátoři nám donesli na pokoj kufry, pak 
jsme se vybalili a šli jsme na hřiště.
Na hřišti jsme se rozdělili do skupinek. 
Každá skupinka měla jinou barvu, já 
jsem byla v oranžové skupince. V těch 
skupinkách jsme pak dělali všechny hry 
a bylo to na téma western. Nejlepší byla 
hra, kde jsme si losovali barevné vršky.
Hráli jsme taky noční hry. Šli jsme stezku 
odvahy, ta byla docela dobrá, nebyla ani 
moc strašidelná. Šli jsme ve dvojicích 
kousek lesem, cestou jsme se měli 
podepsat.
Jeden večer jsme opékali špekáčky 
a poslední večer jsme měli diskotéku.
Na škole v přírodě se mi líbilo, za týden 
bych jela možná zas.

klub 
důchodců

jarní zPráVy 
z KlUbU důChodCů

T  Jaromír Poláček

Klub důchodců Velatice se již za dobu své 
činnosti stal v naší obci nezastupitelnou 

uznávanou společenskou organizací, jak na 
poli jednoduchého sportovního vyžití – her, 
tak i tradičních kulturních akcí.
Proto jsme ani tentokrát nemohli 
opomenout oslavit a skromnou růží 
poděkovat našim ženám za jejich 
nezastupitelnou roli v životě při příležitosti 
jejich mezinárodního svátku.

Další příležitost k oslavě při hrách 
20. března byly 65. narozeniny Marušky 
Grolichové a Milušky Cahlíkové s tradičními 
gratulacemi.

Při této příležitosti jsme z televizního 
záznamu shlédli úspěšnou účast Vojty 
Ftačníka v televizní soutěži „Kde domov 
můj?“, o které jsem již informoval v minulém 
zpravodaji. Za svůj výkon dodatečně obdržel 
speciální koláč s logem soutěže a soupravu 
her – möllky.

Současně jsme přípitkem pokřtili nový 
přírůstek v rodině Zahradníků, Lukáška, 
který tím povýšil Jirku a Elišku do významné 
hodnosti pradědečka a prababičky.
Do stejné důstojné hodnosti byli povýšeni 
Vojta a Hana Ftačníkovi narozením 
pravnučky Vanesky.
Mimořádným a nečekaným zjištěním bylo 
oznámení o velkorysém sponzorském 
finančním daru pro náš KD od syna naší 
členky Milušky Cahlíkové, Pavla, zaslaném 
přes účet OÚ Velatice. Za příspěvek je KD 
sponzorovi velice vděčen a my, všichni 
členové, velmi děkujeme. To jen dokazuje, 
jaké popularitě i mimo území Velatic se naši 
senioři těší.
Stejně tak patří velký dík za sponzorské dary 
pro náš Klub jak od jednotlivců, tak i od 
známých institucí a firem.
Ve čtvrtek 5. dubna část KD výjezdem do 
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přírodní rezervace Kamenný vrch v oblasti 
Kohoutovic navštívila „světovou raritu“, 
největší objevení konikleců u nás. Byl to 
krásný zážitek.

Další, početnější skupina pěti manželských 
párů se následujícího dne zúčastnila na 
pozvání Hostěňáků jejich taneční zábavy 
U Stupárků.
 
Právě zde je nejlépe vidět všestranné 
společenské vyžití v zájmech našich seniorů, 
které není zaměřeno pouze jedním směrem. 
10. dubna jsme společně s Luborem Višinkou 
oslavili jeho 70. narozeniny s přáním hodně 
zdraví do dalších let a krásné chvíle prožité 
v KD s kamarády.
V pátek 13. dubna byla uspořádána již 
tradiční jarní zábava s bohatou tombolou 
a s působivým vystoupením našich 
nadějných děvčat – mažoretek Velásek, za 
které sklidily od publika bouřlivý potlesk 
a sladkou odměnu.
U příležitosti 73. výročí osvobození naší obce 
v úterý 24. dubna uskutečnil Klub důchodců 

„Turnaj v ruských kuželkách“ v kulturním 
domě. Turnaj byl velice dobře obsazen. 
Mimo členů KD především zásluhou přátel 
a příznivců z Holubic.
 
Rovněž „Svátek práce – 1. máj“, oslavil 
KD Turnajem, a sice ve woodballu, na 
venkovním hřišti, stejně jako svátek „Dne 
vítězství – 8. května“, tradičními sportovně-
společenskými hrami. Tento den byl ještě 
navíc oslavou jara a konalo se „Otvírání 
studánek na Jelenici“, kterého se zúčastnila 
řada členů Klubu důchodců včetně mladých 
rodin s dětmi a známých z přilehlých obcí. 
Krásný slunný jarní den byl vyplněn tradiční 
country hudbou a malým občerstvením.
 
Rok 2018, tzv. osmičkový rok znamená 
pro ČR mnoho příležitostí k oslavným 
a vzpomínkovým akcím. Ke zdaru oslav 
letošních výročí 100 let od vzniku 
Československa a 730 let naší obce Velatice, 
které neodmyslitelně patří k významným 
milníkům naší historie, přispěje i KD 
v doplňkových činnostech a několika 
sportovně-společenskými akcemi. 
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Zprávy 
z farnosti

aKtUality 
z farnosti

T  Anna Severová

Rychle se blíží prázdniny a s nimi i doba 
odpočinku. Kromě načerpání fyzických 
sil můžete načerpat také síly duchovní. 
Blažovická a tvaroženská farnost spolu 
s židlochovickou farností s otcem 
Janem Nekudou připravují pro zdatné 
poutníky pěší pouť do Maria Zell od 7. 
do 14. července. Pro ty, kteří budou chtít 
navštívit tuto poutní místo a necítí se na 
to jít po svých, pojede 14. července brzy 
ráno autobus, aby s pěšími poutníky mohli 
společně oslavit mši svatou v cíli jejich 
putování.
Další autobusovou poutí bude tradiční 
pouť na sv. Hostýn na svátek Nanebevzetí 
Panny Marie 15. srpna.
Na závěr prázdnin je pak pro děti 
připravena farní chaloupka – opět na jiném 
místě, a to v Chlébském na Vysočině. Farní 
chaloupky se mohou účastnit děti od 6 
do 15 let. Pro děti je pokaždé připravena 
tematická hra (předloni to bylo putování 
pouští, vloni se děti ocitly v historii 
a snažily se vysvobodit ducha rytíře Jana 
Ždáňského ze Ždánic a letos se vydají do 
Středomoří a budou putovat s apoštolem 
Pavlem). Účastníci tábora mají zajištěné 
jídlo 5x denně, spí ve zděné budově, mají 
k dispozici sociální zařízení – WC, sprchy. 

hody a PoUť sVaté 
anny

T  otec Jiří

Vážení přátelé z Velatic, blíží se 

Kromě her, soutěží a výletů je připraven 
i duchovní program.
Letos nám také zamíchala tradičními 
akcemi skutečnost, že svátek sv. Anny je ve 
čtvrtek a hody nato v neděli a v okolí jsou 
čtyři poutě, které na sebe navazují a mají 
své termíny. Čeká nás tedy následující 
pouťový program:
• 22. 7.–pouť ve Velaticích u kaple sv. 
Anny v 7.45 h se scholou z Pozořic výstava 
v rodinném centru obecního úřadu – celý 
den
• 28. 7.–setkání padesátníků v kulturním 
domě, stavění a hlídání máje, vystoupení 
Rančerů
• 29. 7.–pouť v Mokré u kaple Proměnění 
Páně v 7.45 h Anenské hody ve Velaticích – 
průvod stárků bude začínat ve 14 h
• 5. 8.–Tvaroženská pouť ke cti Panny Marie 
Sněžné (kromě obvyklých mší bude mše 
v 9.00 h na Santonu)
• 11. 8.–Kácení máje ve Velaticích
• 12. 8.–pouť v Pozořicích na slavnost 
Nanebevzetí Panny Marie

Věřím, že toto netradiční uspořádání Vám 
příliš nezkomplikuje život a že si tyto 
prodloužené Anenské slavnosti užijete. 
Stárci určitě ocení, že nemusí po hlídání 
máje vstávat na poutní mši. A v příštím 
roce se zas pokusíme skloubit hody a mši 
do jednoho termínu.
Přeji požehnané prázdniny 
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svatoanenské hody. Jak už se někdy 
prý stalo, opět i letos vyšly termíny 
tak nešikovně, že kvůli sladění poutí 
s ostatními vesnicemi bude mše svatá 
o týden dříve, než samotné hodové veselí. 
Mnohé z nás to mrzí. Avšak zároveň to 
může být příležitostí, jak se zamyslet nad 
tím, jak „hody“ a „mše“ či „pouť“ k sobě 
neodmyslitelně patří.
Slovo „hod“ se dá přeložit také jako 
„čas“ nebo „svátek“. Nejčastěji býval 
díkůvzdáním Bohu (v předkřesťanské době 
i neznámému bohu/ bohům) za úrodu, 
ochranu apod. Často se proto takový hod 
ve smyslu díkůvzdání slavil na podzim po 
sklizních.
Ale byly také jiné hody: Boží hod vánoční, 
Boží hod velikonoční, Boží hod svatodušní 
(Seslání Ducha svatého), slavnost 
posvěcení kostela (v Čechách se jí říkalo 
zkráceně „posvícení“) nebo slavnost 
hlavního patrona vesnice, nebo také např. 
hasičů, ad. Boží hod svaté Anny je tedy 
slavností díkůvzdání za hlavní patronku 
vesnice s prosbou o ochranu na další rok.
Středem tohoto díkůvzdání bývala 
děkovná oběť Bohu (bohům), v našich 
křesťanských dobách tedy bohoslužba 
- „mše svatá“ a prosba za požehnání do 
dalšího roku s chvalozpěvem Te Deum. 
A nejen místní obyvatelé, ale i lidé z okolí 
přicházívali slavit spolu s nimi, většinou 
putovali pěšky. Proto se říká „pouť“. 
No a co by to bylo za svátek, který by 
se neoslavoval společným setkáním 
u dobrého jídla a tance, na který by se 
neobléklo to nejslavnostnější oblečení, 
které bylo (kroje).
Přeji vám, velatickým, ale i nám, kteří 
přijdeme slavit spolu s Vámi, abychom 
letos svatoanenský hod dobře oslavili. 
Někde se slaví jeden den, někde tři, vy 

budete letos slavit týden. Tak doufám, že 
i pro nás přespolní zbude alespoň trochu 
vody a chleba! 
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ne 12. března 1938 
připojeno bylo dosavadní 
Rakousko násilím k říši 
Německé. Tím definitivně 
zanikla říše, nad níž 

1938
d
v minulosti slunce nezapadlo.
Od osudného anšlusu je naše veřejnost 
čím dále zneklidňována různými 
provokacemi Němců (našich), zvláště 
v našem pohraničí. Tlak a různé provokace, 
které mají svůj počátek v minulém roce, 

kdy Němci žádají autonomii sudetského 
území, se neustále stupňuje. Po vítězství 
nacistického hnutí v Rakousku se objevují 
provokace a zvyšují požadavky našich 
spoluobčanů. Jsou při tom podporováni 
od svých soukmenovců z říše. Napětí 
vyvrcholilo 21. května, kdy naše vláda 
dostala zprávy, že Německo se chystá 
napadnouti republiku vojensky. Proto byla 
21. května provedena ve státě částečná 
mobilizace. Byly povolány do zbraně 2 

• Dr. Eduard Beneš v Rozhlase, 1938
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ročníky záložníků. Nástup našeho vojska 
do pohraničí dál se tak rychle, že ohrožené 
území obsazeno bylo dříve o několik 
hodin, než mohli Němci uskutečniti svůj 
plán. To je tak překvapilo, že svůj útok 
odložili. Vláda republiky odůvodňuje 
své rozhodnutí povolání záložníků do 
zbraně tím, že chce zajistit klid a pořádek 
a k zabránění jakýmkoliv incidentům, 
jaké se vyskytovaly v některých místech 
republiky před obecními volbami na tu 
dobu vypsaných. Toho dne do Velatic 
přijelo ráno o ¼ 4 hod vojenské auto 
ke starostovi a hned bylo ohlášeno 
povolaným záložníkům narukování. Místo 
do práce mnozí nastoupili vojenskou 
službu. Mezi prvními byli Jiří Hamr, Vojtěch 
Ftačník a Jan Hodáň, ostatní pak byli 
povoláni během odpoledne a neděle. 
Vyvolalo to mezi lidmi velký rozruch, 
neboť mnozí v tom spatřovali propuknutí 
války. Nastoupení záložníků se dělo 
v naprostém klidu i s nadšením.
Československo svým rozhodným 
jednáním dokázalo, že naše vláda je 
schopna udržet pořádek a svým klidem 
získalo obdiv Evropy.
Naši občané jsou bedliví pozorovatelé. 
Denně čtou a pozorně sledují události. 
Pozorovali: zvětšenou činnost 
Henleinovy sudetoněmecké strany proti 
Československé republice.
Dary na obranu státu dostoupily 7. září 
výše půl miliardy. Od 6. září konán byl 
v Německu v Norimberku sjezd německé 
nacionálněsocialistické strany na němž 
10. září promluvil německý ministerský 
předseda Göring proti Československé 
republice útočnou řeč. S napětím 
očekávali všichni ohlášenou řeč presidenta 
republiky.
Řeč presidentovu vyslechli všichni pozorně 

byli jí posíleni vírou v náš stát.
12. září při ukončení sjezdu německých 
nacionalistů v Norimberku promluvil 
kancléř Hitler útočnou řeč proti 
Československu. Po vyslechnutí řeči 
příslušníci sudetoněmecké strany 
v Československu útočili v noci proti 
státním bezpečnostním orgánům. Proto 
13. září bylo vyhlášeno v pohraničních 
okresech stanné právo.
18. září radili se v Londýně francouzský 
ministerský předseda Daladier 
s anglickými ministry o požadavcích 
Německa a usnesli se poraditi vládě 
republiky, aby přijala usnesení o revizi 
hranic Československé republiky.
19. září radila se vláda se zástupci 
stran u presidenta republiky o těchto 
požadavcích a usnesla se v noci 
odmítnouti revizi hranic a žádati vyřízení 
sporu mezi Československem a Německem 
podle platné arbitrážní úmluvy z roku 
1925, která posud platí.
21. září navštívili anglický a francouzský 
vyslanec v Praze o druhé hodině noční 
presidenta republiky, oznámili mu, že 
jejich vlády považují odpověď republiky 
Československé za nedostatečnou 
a trvají na úplném přijetí londýnského 
plánu. President republiky povolal ihned 
členy politického výboru vlády. Schůze 
se ukončila před šestou hodinou ranní. 
O půl sedmé byla schůze ministerské 
rady. Odpoledne ohlásil ministr zahraničí 
Kamil Krofta vyslanci anglickému 
a francouzskému, že vláda republiky 
podrobila se jejich nátlaku. Pak obrátila se 
vláda k národu projevem: Všemi opuštěni 
ustupujeme násilí! Naši přátelé nám 
poradili, abychom klid a mír vykoupili 
ústupky a obětmi, protože nemohou 
nám přispěti na pomoc. Jedině touto 
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obětí lze zachrániti státní samostatnost 
československého národa. Nedali jsme 
a nedáme zahynouti nám ni budoucím!
23. září nastává nedorozumění ve 
vyjednávání mezi Chamberlainem 
a kancléřem Hitlerem. Maďarská vojska 
se shromažďují a soustřeďují směrem 
k hranicím republiky. Potom se sešla 
ministerská rada, která se usnesla vzhledem 
k opatřením sousedních států, a vyhlásila 
obecnou mobilisaci.
Všeobecná mobilisace byla vyhlášena krátce 
po 22. hodině. Za krátkou dobu, ne snad ani 
čtvrt hodiny, oživla jindy tichá náves. Všichni 
zúčastnili se ruchu po vyhlášení. Povolaní se 
vypravovali. Ve 22 hod. 45 min. odcházel již 
první mobilisovaný směrem ke státní silnici 

k Maxlovce, aby byl brzo u pluku. Nebylo 
bezhlavého spěchu, ale byl uvědomělý chvat, 
který všechny nutil, aby šli. Věděli, že volá 
je republika! Věřili, že pro její samostatnost 
budou bojovati a že zvítězí! Šli mužně, 
odhodlaně, šli s nadšením. Povoláno bylo 41 
mužů. Vozidel mobilizováno 5 vozů, 2 auta 
a 10 koní.
Civilní protiletecká obrana (CPO) byla ve 
Velaticích dobře připravena. Samaritní 
instruktor Josef Hlučka v kursu od půl 
srpna za pomoci bývalé ošetřovatelky paní 
Martínkové, vdovy po četnickém strážmistru, 
připravili 36 děvčat ke službě samaritánek. 
Ihned po vyhlášení mobilisace nastoupily 
všechny složky CPO. Velitelem CPO byl 
František Brzobohatý a jeho zástupce 

Jaroslav Blažek, kteří rozdělili službu. Vždy 
dva členové CPO měli pohotovostní službu 
po dobu 6 hodin. Večer od 18 hod do 6. ranní 
v připravené ošetřovně na Orlovně měly 
službu dvě samaritánky. Velitelství CPO 
bylo na Sokolovně. Tři protiplynové masky 
zakoupené z obecních prostředků byly 
připraveny. Obyvatelé připravovali si na 
zahrádkách v polích za domy úzké, hluboké 
příkopy, aby se v nich mohli ukrýti v případě 
nepřátelského náletu. Svépomocný spolek ve 
Velaticích poskytoval rodinám povolaných 
záložníků poživatiny.
28. září ohlásil v britské sněmovně 
ministerský předseda Chamberlain, že na 
čtvrtek 29. září svolána je do Mnichova 
konference čtyř velmocí.

29. září, pozváni říšským kancléřem 
Hitlerem, sjeli se do Mnichova italský 
ministerský předseda Mussolini, francouzský 
ministerský předseda Daladier, anglický 
ministerský předseda Chamberlain, 
československý pozorovatel dr. Mastný 
a maďarský pozorovatel hrabě Csaky.
V noci se dospělo k dohodě o československé 
otázce…
30. září bylo československé vládě ráno 
doručeno mnichovské usnesení. Pod tlakem 
velmocí přijala vláda republiky mnichovské 
usnesení. Zároveň protestovala před světem 
proti tomuto jednostrannému usnesení.
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Navždy nás opustili:
Macháčková Irena
Čiklová Šárka
Jambor Aleš
Macháčková Jiřina
Plchová Libuše
Babušíková Josefa
Wystrčil Luboš
Juřina Jan

Odpočívejte v pokoji!

T SPOZ Velatice

Společenská 
kronika

Narozené děti:

Trávníčková Elen
Pantůčková Magdalena
Terberová Vanesa
Musilová Anna

Přejeme mnoho zdraví 
a štěstí do nového života.

Blahopřání jubilantů
V měsících leden až 
březen 2018 oslaví 
významné životní jubileum 
tito naši spoluobčané:

90 let:
Jílek Rudolf
75 let:
Brzobohatá Marie
Poláček Jaromír
70 let:
Flek Ladislav
60 let:
Sercelová Věra
Rašovská Helena
Patáková Vítězslava
Urbánek Oldřich
Katolická Helena
Župková Miloslava

Všem oslavencům přejeme 
hodně zdraví, štěstí 
a spokojenosti do dalších let.

Velatická štafeta

Pokud vím, tak se zabýváš grafikou. Co 
přesně studuješ za obor?

Grafikou se zabývám, ale už to není tak 
intenzivní jako dřív. Dlouho jsem se zabýval 
užitou grafikou (loga, plakáty, letáky atd.). 
Později jsem v tom začal hledat nějaký 
přesah k výtvarnému umění. Na nějakou 
dobu jsem se ponořil do abstraktní grafiky. 
Po asi roce mi nějak docházela témata, tak 
jsem přesedlal k malbě spojené s grafikou 
a nyní se věnuji hlavně malbě. Celou dobu 
se věnuji i fotografii, kterou také studuji. 
Studuji na SŠUM. K fotce mám zvláštní 
vztah. Nemám rád typické fotografie 
v ateliéru, nebo různé rodinné či svatební 
focení. Snažím se různě experimentovat. 
Ovšem ke všemu se dá přistupovat tak, aby 
to nebylo klišé.

Co tě inspiruje? Má tvůj obor nějakou 
„message“, nějaké poselství?

V tvorbě se hodně zabývám pocity 
a emocemi. Inspiraci hledám v tom, jak se 
cítím, také v tom, jak se cítí moji kamarádi 
nebo rodina. Nejvíce ale v obloze. Vždy v ní 
vidím spoustu emocí a je to pro mě něco 
magického a neobyčejného. Že bych ve své 
tvorbě přímo přinášel nějakou message, to 
se říct nedá, ale každý si to může vyložit, 
jak chce, takže vlastně message tam každý 
může mít, jakou chce.

Jaké máš další záliby? Jak odpočíváš od 
školy a práce?

Strašně rád chodím do galerii a muzeí. 
Také sem tam dělám vizuály na písničky 
a natáčím prapodivná videa, která často 
ani nemají nějaký hlubší význam. Při 
těchto věcech vlastně i odpočívám od 
školy. Nejraději mám, když si vyjdu někam 
do přírody se sluchátky a jen přemýšlím 
o životě a všem možném.

Jaké jsou tvoje ambice? Kde se vidíš za pět 
nebo za deset let?

V budoucnu bych se rád stal „nezávislým 
umělcem“. Prostě tvořit svou volnou 
tvorbu, dělat zajímavé zakázky a sem tam 
něco prodat. Nechci pracovat v nějaké 
společnosti a dělat zakázky, s kterými si 
nejsem na 100 % jistý. Vím, že je to těžké, 
ale snad se to podaří.

Láká tě práce nebo život v zahraničí? Kde 
a proč? Nebo jsi spokojený tady v Brně?

Strašně se mi líbí severské země. Jednou 
bych se chtěl podívat do Norska a celkově 
projet tyto krajiny. Bydlet bych tam asi 
nechtěl. Hodně mě láká Vídeň nebo Nový 
Zéland, Nový Zéland krajinou a Vídeň 
kulturním životem, ale Brno je Brno.

Štafetu předává Oskarovi Ponížilovi

jan 
PololáníK

Cyril 
ziKUšKa
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VETERINÁRNÍ ORDINACE  
Mokrá 348 (vedle pošty) 

 

MVDr. Tereza Bednářová 
MVDr. Petra Borská, Ph. D. 

  
 Ordinační hodiny: 
 Pondělí 9:00-11:00 15:00-18:00 
 Středa 9:00-11:00 15:00-18:00 
 Pátek 9:00-11:00 dočasně zavřeno 
 

 Telefon: 702 816 717 (dr. Bednářová) 
 702 986 438 (dr. Borská) 
 
Mimo to zajišťujeme veterinární péči v ordinaci ve 
Šlapanicích, Brněnská 63, v ordinačních hodinách:  
Pondělí-Čtvrtek 9:00-11:00 14:00-18:00 
Pátek 9:00-12:00   
www.veterinka.net 
 



oslava výročí první zmínky o obci

7.—9. září
pátek 7. září

18 h — cimbálová muzika Rebend

sobota 8. září
14 h — vysazení Lípy svobody

19 h — muzikál Rebelové

neděle 9. září

17 h — HRADIŠŤAN 
& Jiří Pavlica

Vstupné: předprodej na OÚ 200,– Kč / na místě 250,– Kč
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